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PROGLAS NARODU: SPASITE SRBIJU 

GLASAJTE ZA DEMOKRATSKU OPOZICIJU 

Gradjani Srbije, u nedelju 24. septembra izadjite na biralista i glasajte. Gradjani Srbije, vi imate samo 
jednu mogucnost, a to je da glasate za promene. Dovoljno ste propatili. Glasajte za Demokratsku 
Opoziciju. Gradjani, ne dozvolite da budete veciti suznji i marionete porodice Slobodana Milosevica i 
njegovog mafijaskog rezima. 
Gradjani Srbije, do sada ste vec shvatili da ovaj rezim ne brine za vas, vasa radna mesta, privredu, 
socijalno osiguranje niti za buducnost vase dece. Trgnite se iz sna i budete svesni cinjenice da su 
ovom rezimu potrebne sankcije da bi opstao. Zahvaljujuci uzasnim sankcijama i kobnim greskama 
zapada, ovaj rezim i njegovi celnici uzivaju koristeci novac stecen kriminalnim radnjama. Jedna od 
zelje rezima je da stvori uslove koji ce navesti zapad da zahteva od NATO pakta novo bombardovanje 
nase otadzbine. Na taj nacin osigurao bi sebi jos malo vremena na vlasti. Jedino uz promene Srbija ce 
moci ponovo da se izgradi, sacuva teritoriju i povrati sopstveno dostojanstvo. 
Demokratija nije dar, demokratija je borba. Demokratija se mora osvojiti i vi sami morate da 
zahtevate demokratiju za Srbiju. Milosevic vam nece dati demokratiju. Milosevic ce vas iskoristiti. 
Nemojte da se krijete nego izadjite na biralista. Ujedinite se i ostavite po strani medjusobne razlike. 
To znaci glasajte za razum, protiv bezumlja. Glasajte za sopstveno dostojanstvo i pravo na razvoj i 
srecu. Glasajte protiv tiranije rezima, izolacije, jednoumlja i lazi. U ime buducnosti ne dajte glas 
utiranju srpskog naroda i jos jednoj deceniji bezumlja, novih ratova, produzenja neprijateljstva medju 
bracom i sestrama, patnje i nemastine. Politicki problemi i razlike moraju da se rese na miran nacin 
nakon izbora uz postovanje zakona. Vi nemate drugu mogucnost nego da glasate za Demokratiju! 
Gradjani Srbije, budite jaki i okoncajte korumpiranu diktaturu Slobodana Milosevica i njegove 
porodice. Pozivam vas sve, bez obzira na vasa politicka ubedjenja, da postujete jedni druge i mislite 
samo na buducnost i dobro Srbije. Gradjani, ne dozvolite da vas isprovocira ili obmane ovaj rezim, 
koji ce pokusati sve da bi vas skrenuo u stranu i izazvao. Pozivam vojsku koja stoji iza citavog naroda 
da se trgne, da ustane u odbranu demokratije i zastiti narod od izopacenosti vladajuceg rezima. 
Pozivam sve nase institucije da se ponasaju razumno, da ne budu marionete ovog rezima i da podrze 
promene. Ne postoji drugi nacin, Srbija moze da ima buducnost jedino kao demokratsko drustvo i kao 
ugledna clanica medjunarodne zajednice. Srpski narod zeli i zasluzuje da ima prijatelje na svim 
kontinentima, ne prijateljstvo sa marginalnim rezimima koji ga koriste; zeli da obnovi tradicionala 
prijateljstva negovana kroz istoriju kako na istoku tako i na zapadu. Srbija ce dobiti ovu sansu samo 
odlaskom imperijalistickog diktatorskog rezima porodice Milosevic. 
Ja javno dajem svoj glas Demokratskoj Opoziciji, podrzavam njihovu listu i verujem da ce Dr 
Kostunica ispuniti svoje obecanje da u roku od godinu dana sazove slobodne demokratske izbore. 
Tada ce sve politicke stranke imati realne sanse da pod jednakim uslovima i sa slobodnim medijima 
iznesu pred narod svoje politicke programe i ciljeve. Narod ce onda imati priliku da izrazi svoju volju 
slobodno, tajnim glasanjem bez represija, uz puno poznavanje ovih pitanja, bez straha i pritisaka, bez 
lazi, na nacin koji je dostojan gradjana svesnih svoje proslosti i tradicije, sigurnih u put koji zele da 
slede i u buducnost u kakvoj zele da zive. 
Ovaj rezim je antisrspki i neposten, prema tome budite spremni na prevare i manipulacije za vreme 
izbora. Ovaj rezim u svojoj propagandi preko televizije, radija i drugih sredstava koristi lazi, preti i 
ucenjuje da bi zatrovao i zarobio umove i tela gradjana. Sakuplja reket koristeci porodicnu partiju. U 
proteklih deset godina pljacka i zloupotrebljava ono sto pripada vama. Ovaj rezim hapsi i zlostavlja 
nevine ljude. Stalo mu je jedino do sebe samog i, dok vi trunete u nemastini, on uziva u luksuzu 
imperijalisticke diktature i zeli da mu vi gradjani vecito robujete. Dosta je robovanja. Srbija zasluzuje 
bolje, mora da prezivi i da izraste u demokratsku zajednicu. 
Glasajte za promene!  
Glasajte za Demokratsku Opoziciju!  
ALEKSANDAR 
U Londonu, 20. septembra 2000 
 
Saopstenje iz kabineta Nj.S.Patrijarha Srpskog g. Pavla 
STAV EPISKOPA FILARETA NIJE STAV CRKVE 
Beograd - Patrijarh Srpski Pavle saopstio je juce da izjava episkopa Filareta, koji je preksinoc na 
drzavnoj televiziji kritikovao opoziciju i podrzao vlasti, nije stav Srpske Pravoslavne Crkve, vec njegovo 
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privatno misljenje koje, kao takvo, ne obavezuje episkope, ni svestenike, ni vernike. 
"U nasem apelu povodom predstojecih izbora, objavljenom u Pravoslavlju od 15. septembra, kao i u 
vecem broju dnevnih listova, molili smo i preklinjali sve mitropolite, episkope i vernike nase Crkve da 
ovih dana pojacaju svoje molitve za mir, da cine sve sto mogu u svojim sredinama da dodje do 
smirivanja politickih napetosti", kaze se u saopstenju patrijarha Pavla. 
U saopstenju se podseca da je Sveti Arhijerejski Sinod apelovao na vlasti da se "uzdrze od pritisaka, 
koji u predizbornoj kampanji zastrasuju narod da slobodno i po svojoj savesti izabere vlast koja ce biti 
priznata od svih u zemlji i van nje". 
 
Apel Svetog Arhijerejskog Sinoda SPC vlastima 
BEZ PRITISAKA I ZASTRASIVANJA 
BEOGRAD (Beta) - Sveti Arhijerejski Sinod Srpske Pravoslavne Crkve izrazio je zabrinutost zbog 
situacije u zemlji uoci predstojecih izbora i apelovao na vlasti da se uzdrze od pritisaka i zastrasivanja 
u predizbornoj kampanji. 
"Sveti Arhijerejski Sinod apeluje na predstavnike aktuelne vlasti da se uzdrze od pritiska koji u 
predizbornoj kampanji zastrasuje narod da slobodno i po svojoj savesti izabere vlast koja ce biti 
priznata od svih u zemlji i van nje", kaze se u saopstenju Sinoda. 
Sinod je apelovao "na sve ucesnike da maksimalno doprinesu da izbori proteknu u postenom 
ogledanju narodne volje i medjusobnoj toleranciji, na jevandjelskim i opstepriznatim civilizacijskim 
principima". 
 
Vladika Artemije razgovarao sa Kusnerom o izborima na Kosovu 
BEZ USLOVA ZA UCESCE SRBA 
Gracanica, 16.septembar 2000. Beograd - Episkop rasko-prizrenski Artemije (Radosavljevic), 
predsednik Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije razgovarao je u subotu u konaku manastira 
Gracanica sa Bernarom Kusnerom, sefom Unmika o situaciji u Pokrajini uoci predstojecih saveznih 
jugoslovenskih i lokalnih kosovskih izbora. 
Kako je saopstila Infomativna sluzba SNV Kosova i Metohije, vladika Artemije ponovio je stav da "ni 
za jedne ni za druge izbore nisu stvoreni uslovi kako bi na njima slobodno ucestvovali i svoju politicku 
volju izrazili i kosovski Srbi". On je ocenio i da izbori na Kosovu sve vise postaju povod za nasilje, 
narocito izmedju albanskih politickih grupa. 
SNV Kosova i Metohije podrzalo je stav Unmika o odrzavanju saveznih izbora u pokrajini, jer "prema 
Rezoluciji 1244 Kosovo i Metohije jeste sastavni deo SRJ i niko ne moze gradjanima te drzave da 
zabrani da izadju na izbore, ali buduci da je rec o izborima na kojima ce beogradski rezim jos jednom 
pokusati da napravi izbornu kradju na Kosovu, oni ne mogu biti pokazatelj stvarne politicke volje 
gradjana", napominje se u saopstenju iz Gracanice. 
Predstavnici SNV Kosova i Metohije i Unmika razgovarali su i o poboljsanju bezbednosti kosovskih 
Srba, posebno u ugrozenim enklavama Lipljana i Obilica. Vladika Artemije podsetio je Kusnera da 
potpisani Sporazum o razumevanju predstavlja zvanicnu obavezu medjunarodne zajednice i da treba 
ubrzati proces povratka prognanika, angazovanja veceg broja Srba u okviru kosovske policije i 
otvaranja lokalnih kancelarija za Srbe. 
 
INTERVJU SA GOSPODjOM RADOM TRAJKOVIC 
O KOSOVU VISE NECE ODLUCIVATI ONI KOJI SU UBIJALI 
Gospodjo Trajkovic, proteklo je nekoliko meseci od pocetka realizacije projekta ”TROJAN”. Molim Vas 
da nam kazete sta je do sada ostvareno i kakvi su planovi za blizu buducnost? 
Na insistiranje Srpskog Nacionalnog Veca da se stvore uslovi za organizaciju zivota srpske zajednice 
koja je opstala na centralnom delu Kosova, a u stvari u dogovoru sa brigadirom centra, covekom koji 
je bio zaduzen za multinacionalnu brigadu centra, britanskim generalom Ricardom Sirefom, koji je 
zajedno sa nama osmislio i prepoznao da je na Kosovu stvarno jedan od prioriteta organizacija zivota 
Srba koji su ostali, pitanje bezbednosti, i s druge strane.  
Jedino gde za Srbe ima rezultata, gde se vrse pozitivna pomeranja je Slivovo, gde se vratilo nekoliko 
desetina porodica Srba. Svima su obnovljene kuce, svi su dobili po jednu kravu, nekoliko svinja, 
nekoliko kokosaka…. 
Doneto im je seme i djubrivo, donece se masine koje ce omoguciti da ovi ljudi mogu da seju i zaseju. 
Jedna kuca je adaptirana za skolu tako da deca koja su se vratila imaju skolu, KFOR ce prevoziti 
uciteljice redovno do Slivova. Otvara se ambulanta i mesna zajednica. To jos jednom dokazuje da se 
stvaraju uslovi da se ljudi jos u vecem broju vracaju. To je ono sto daje optimizam svima nama. 
Operacija TROJAN uradila je lokalni put kroz srpske enklave. Ti putevi nisu bili asfaltirani, bili su meta 
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teroristickih ataka, jer su bile podmetnute mine. Nakon toga razgovarala sam sa brigadirom i trazila 
asfaltiranje tih puteva. Pre sedam dana pocelo je sa asfaltiranjem svih okolnih puteva. To ce uliti 
sigurnost da mogu da se krecu kroz enklave. 
Pored toga, projektom TROJAN predvidjene su osmatracnice svuda po srpskim enklavama. Normalno, 
ne mozemo da govorimo o nekoj apsolutnoj bezbednosti unutar centralnog Kosova, ali je bezbednost 
popravljena. Kao sto znate, kada teroristi zele da naprave akt, oni ga naprave - dovoljna je jedna 
bomba da se kompromituje mnogo toga sto se uradilo. 
Pored toga, adaptira se zgrada koja ce sluziti kao mesto gde ce se stvoriti fakultet koji ce biti sa 
medjunarodno priznatim diplomama, kao univerzitet koji ce finansirati Evropska zajednica i deca sa 
centralnog Kosova moci ce kasnije da steknu medjunarodno priznate diplome. 
Sem toga, poboljsana je zdravstvena zastita. Sve enklave posecuju lekari i stomatolozi. 
Nasa javnost ne zna za jednu zgradu u Pristini gde je smesteno petnaestoro dece, Srba, i KFOR ih 
svakog dana odvozi u skolu u Lapljem Selu i vraca ih oklopnim vozilom radi vece bezbednosti. U 
zgradi u kojoj oni zive adaptirani su neki stanovi. Tu se pravi ambulanta, adaptira se igraliste da 
mogu da izadju oko zgrade da se poigraju. 
Benzinska pumpa u Batusu. sada je preuredjena i ona je vlasnistvo Srba. To su isto uradili i Britanci, 
gde benzin moze da se kupuje i za dinare i za devize. To je mesto gde Srbi mogu da nabave gorivo. 
Do sada ni jedna benzinska pumpa nije im bila dostupna, jer su sve bile izvan enklave i uvek je moglo 
da se naleti na albanske teroriste. Srbi su imali problema sa snabdevanjem gorivom.  
Nama je obecana i izgradnja neke robne kuce, s obzirom da u ovom delu nema nijedne gde bi ljudi 
mogli da kupuju neophodnu gardarobu i stvari za zivot. 
Pocela je i adaptacija jednog dela Gracanice gde ce se napraviti pijaca i gde se pocelo sa radovima. 
Pocelo je komunalno preuredjenje stare Gracanice, uredjivanje vodovoda i kanalizacije. 
SNV uspelo je da pronadje i veliku trafo stanicu i zameni stare, koje su znale po vise dana da 
ostavljaju sela bez struje.  
Vi ste predstavnik SNV u PAVK-u. Kakvi su planovi SNV za naredna 3 meseca? 
Mi smo imali mnogo projekata iz medjunarodne zajednice, ali realizacija tih projekata ide veoma 
sporo. Srpska zajednica mora da iskreno kaze da je malo razocarana, da se malo daje srpskoj 
zajednici. Ono sto trazimo mi bukvalno danima insistiramo na tome, a jedva da od toga mozemo 
nesto da ostvarimo. Trenutno je u planu otvaranje jedne stamparije - Srbi nemaju medije - potpuno 
ih kontrolise Milosevic. Znaci, planiramo jedne lokalne novine i stampariju koja bi mogla da zavrsava 
poslove ne samo za srpsku zajednicu, vec i da se pronadje nacin da se ljudi zaposle i da ta stamparija 
bude profitabilna.  
Unapred mogu da kazem da ce najverovarnije u roku od tri meseca najzad profunkcionisati taj 
fakultet. Isto tako mi smo vec na pragu realizacije sa Svetskom Bankom o pomoci poljoprivredi. Ona 
se sastoji u podeli krava seoskom stanovnistvu i nabavci traktora. Ovo treba da stigne ovih dana i da 
se podeli po svim enklavama, a ne samo u centralnom Kosovu.  
Novine su ukratko prenele da je doslo do verbalnog duela sa g. Tacijem. Mozete li nam nesto blize 
reci o uzrocima sukoba sa njim? 
Pa vidite, od dana kada je pocela predizborna kampanja, s obzirom da znate da skoro svakog dana 
ima napada na srpsku zajednicu od strane albanskih terorista, s druge strane da ima medjuetnickog 
ubijanja unutar samih Albanaca - gospodin Taci zaista cim dodje na sastanak bukvalno napadne prvo 
gospodina Rugovu, da njegovi ljudi navodno njemu prete i i da je Rugova pripremio materijal za Hag , 
a odmah zatim potencira i da srpska zajednica da i ona izaziva incidente , i optuzuje da i mi imamo 
materijal za Hag koji smo predali. Ono sto je tacno jeste da srpska zajednica ima stvarno ogroman 
materijal, i to ne samo gospodina Tacija vec i vise ljudi iz OVK Imamo materijal koji smo dobijali od 
ljudi koji su stradali, imamo materijal koji su nam dostavljali, imamo neka svedocenja i pripadnika 
albanske zajednice. Imamo i materijal koji su nam dostavili sluzbenici iz KFOR-a o napadima i 
obracunima OVK sa srpskim stanovnistvom. 
Imamo ogroman materijal , sve je uradjeno u vise primeraka tako da je onemogucena zloupotreba 
bilo koga o kome se taj materijal radi. to za gospodina Tacija i on je normalno napao na mene i kazao 
da Kosovo nikad visenece biti u okviru Srbije. Na to sam mu odgovorila da o Kosovu vise nece 
odlucivati ljudi koji su ubijali i posebno da se nece odlcivati ratom. Mislim da medjunarodna zajednica 
nece podrzati opciju ponovnog izbijanja sukoba i ratovanja za Kosovo, vec da ce snaga istorijskih 
cinjenica, snaga istorijskog prava, medjunarodnog prava, etnickog prava pobediti i da ce 
medjunarodna zajednica podrzati jedan konstruktivan i principijelan pristup pri resavanju kosovskog 
problema, a da princip sile, princip pretnje ratom nece proci. Ne vidim da medjunarodna zajednica 
moze da kaze - evo, Albanci ubijaju Srbe, a ako dobiju nezavisnost navodno Albanci bi vise ubijali. To 
me podseca na ono kad bi se reklo jeste on je lopov, ali ako mu budemo dali dosta novca i on nece 
vise krasti. Mislim da ideja o nezavisnosti mora da bude porazena jer je neispravna i pravno 
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neustavna. 
Niko ne moze da kaze - ubijacu Srbe dok ne dobijem nezavisnost - jer ako bi taj princip bio prihvacen, 
onda bi normalno to dalo podstreka i onima na Korzici, Irskoj, Spaniji - sva zarista bi bila aktivirana. 
Kao sto se zna, Milosevic se pre deset godina uzdigao na srpskim zrtvama na Kosovu - postao je jak i 
mocan, svet je morao da ga respektuje zato sto je imao gotovo celokupan srpski narod za sobom, 
Medjutim, nakon deset godina Milosevic nema vise tog naroda, ali je i dalje vrlo mocan i opasan, zato 
sto trenutno ima cetiri stuba na kojima zasniva svoje odrzavanje na vlasti. To su partiska policija, 
partiska vojska, finansijski tokovi koje on kontrolise i koji rade iskljucivo za njega, i klan mafijaski koji 
stiteci sebe ustvari stiti njega. Radi toga je Milosevic danas vrlo opasan covek. Danas imamo izjavu 
gospodina Pavkovica koji preti da nece dozvoliti da se dodje do destabilizacije ili nereda u Srbiji 
ukoliko opozicija izidje na ulice. Ja mislim da je uloga vojske bila da stiti granicu i drzavu a ne da stiti 
politicke lidere i da se bavi politikom. Generel Pavkovic, kao sto znate, izgubio je deo teritorije, fakticki 
je predao svojim potpisom. On je zaista poslednji covek koji ima moralno pravo da govori ko ce 
nastaviti vlast u Srbiji.  
Vi ste i podpredstednik Demohriscanske stranke Srbije, kakav je vas pogled na izbore u Srbiji? 
Ja mislim da je realno da ce opozicione snage u Srbiji pobediti. Medjutim, Milosevic je raspisao te 
izbore ne da bi ih izgubio, vec da bi pobedio. On ce sigurno proglasiti pobedu iako ne bude imao ono 
sto kazu “back up”. Opozicija treba da razmislja o nacinu i o nacinima organizovanja i otpora nakon 
sedam dana od izbora, nakon proglasavanja Miloseviceve pobede. Srpska opozicija ima lidere koji 
nece dopustiti da propadne pozitivna energija u narodu kaja se javila u zelji i sa zeljom da ovaj rezim 
zaista skine sa vlasti. Ja bih volela da pobedi gospodin Kostunica na izborima.  
Molimo Vas da na kraju uputite i poruku srpskom narodu, uoci predstojecih izbora. 
Svaki normalan Srbin treba da razmislja da je njegova sudbina direktno vezana za sudbinu gospodina 
Milosevica, sto znaci da njegov odlazak znaci konacno nas opstanak ovde, a njegov opstanak znaci 
dalje nase stradanje na ovim prostorima i normalno vece sanse da Kosovo izadje iz sastava Srbije i 
Jugoslavije . Gotovo ironicno i cinicno zvuce izjave lidera SPS koji su sa Kosova i koji sada drze 
promotivne skupove i kazu da je Slobodan Milosevic jedini covek opstanka na Kosovu. Mislim da 
srpski narod ne sme da dozvoli jos jednu prevaru. 
Razgovor vodio za “Glasnik KiM” jerodjakon Vasilije Delic 
 
CENTRALNA PROSLAVA 2000 GODINA HRISCANSTVA, ZAPOCECE U 
EPARHIJI RASKO-PRIZRENSKOJ U NEDELjU 24. 09. 2000. GODINE , 
SVECANIM PROGLASENjEM OBNOVE MANASTIRA SVETOG NIKOLE U 
KONCULU KOD RASKE 
Pocetak proslave 2000. godine Hriscanstva i obnove manastira Svetog Nikole u Konculu kod Raske 
zapocece u nedelju 24.09.2000.god. u 9.00 casova Svetom Arhijerejskom Liturgijom koju ce sluziti 
Njegova Svetost Patrijarh Srpski Gospodin Pavle sa vise arhijereja SPC.  
Posle Svete liturgije odrzace se svecana akademija koju ce otvoriti Njegovo Preosvestenstvo Episkop 
rasko-prizrenski i kosovsko-metohijski Gospodin Artemije a u nastavku ce Episkop Atanasije Jeftic 
odrzati predavanje na temu " 2000.godina hriscanskog svedocenja-mucenistva". 
U nastavku ce nastupiti hor prizrenske Bogoslovije Sveti Kirilo i Metodije, kao i brojni glumci, recitatori 
i drugi umetnici. 
Dato u Beogradu, 21.09.2000. 
 
Iz kancelarije za raseljena lica Eparhije rasko-prizrenske, Beograd 
MOTKE PUSKE I ANTENE 
Na Kosovu, prvog dana druge polovine septembra, vracaju se crkoleski seljaci sa groblja. Sahranili 
sedamdesetpetogodisnjeg Vojina Belosevica, do smrti motkama pretucenog. U motke zlo, mrznju i 
jed, pa udri po zilavom starcu do kraja. Nema glasnog plakanja ni kuknjave. Navikli. Krenuli sada da 
ih pregledaju srpski lekari. Kazu cine to i ovi drugi, stranci, sto im jos gole civote cuvaju i daju im 
lekove ali im oni kao da ne pomazu. Oruzje oduzimaju. Kosovo je puno motki, mnogo se njima moze 
naciniti, pa evo i ubiti. 
Vest se procula velikom brzinom. Javili radio-amateri! 
Pusaka svih vrsta i snage, na Kosovu ima koliko ih nikada niko nije ni zamisliti mogao. One sakrivene 
se ne vide. A ovih drugih, u rukama Italijana, Nemaca, Francuza, Nepalaca, Pakistanaca, ko bi ih jos 
nabrojao, ima mozda i vise od motki. Izgledaju kako strasila sto ih po vocnjacima i njivama seljaci 
prave ne bi li zaplasili cvorke i druge sitne izelice. Nije mi u znanju da li se ikada orao uplasio 
strasilom. Srbi sede u svojim prostorima, omedjeni pretnjama i opasnostima. Bez takozvane pratnje 
ne mogu nikuda. Pratnja je skupa, sacinjavaju je poneki tenk, nekoliko oklopnih transportera pa kad 
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se doda i komandno vozilo - ispadne velika cena. Covek zazeli da kupi dugme, lopatu ili cekic. Ne 
moze se za to, valjda, odrediti tako skup prevoz. I bolesti treba da naidju u odredjene dane. Sve je po 
rasporedu. Prosla sam u takvom tenku u predvecerje kroz Djakovicu i Pec. Svakoga od nas cuvao je 
po jedan nemacki specijalac, alpinista, sa puskomitraljezom u ruci. Oni, Djakovcani, setaju kroz 
osvetljene ulice, a u prodavnicama svega. U Crkolezu, Suvom Grlu, Banji, Velikoj Hoci i Orahovcu 
nema svetlih ulica, nema prodavnica, nema setaca. Tamo je skoro sama crnina. Njihove puske ne 
sprecavaju decu da nam se rugaju. Znaju oni ko se prevozi sa puskama. Ima ih toliko da bi i po 
desetina mogla da prati jednu srpsku glavu. 
Ne pustaju nasa vozila u manastir. Nismo propisno najavljeni. Pocinje duga vojna procedura. 
Pravoslavni svestenik, nas saputnik, ispod mantije uzima spravicu nalik na tranzistor. Govori u nju: 
"Mati, kazi ovima da nas puste, zuri nam se." Iz spravice se cuje glas: "Sada cu ja da im kazem." 
Zaista, ne prodje ni minut, predjosmo prepreku i udjosmo u manastir. Tisina, spokojstvo oko nas. U 
manastiru nekoliko monahinja, iskusenica. Dvoriste negovano. 
Ucinilo mi se da u jednom uglu ugledah neke velike krugove, lice na satelitske antene. Nije mi ni u 
znanju, ni obrazovanju, tehnicki nacin sporazumevanja na daljinu. I da li su to uopste antene? Te 
kutije videla sam, vece i manje, slicne onoj ispod svestenikove mantije u svih osam posecenih mesta.
Ne moze da se predje iz jednog u drugo srpsko mesto (zovu ih enklave) kada te potreba ili zelja 
upute. Lako je bez cekica i dugmeta. Tesko je bez prijateljevog glasa. Taj glas prolazi izmedju motki i 
pusaka, preko antena, valjda. 
Bog blagoslovio onog ko ih se dosetio i nacinio. 
 
Dr Gordana Kovacevic 
OBECANJA BEZ POKRICA 
Javno predstavljanje Kosmetskog odreda Vojske Jugoslavije puno je razlicitih znacenja. Njime je uz 
ostalo verno oslikana srpska politicka realnost kojom dominira htenje vlasti da nezenjenu realnost bar 
preimenuje, kad vec ne moze da je odbaci i ponisti. 
Propagandni domet promocije odreda ne moze da utvrditi bez valjanog istrazivanja. Svi su izgledi da 
ce najava povratka rezimu doneti male politicke koristi, kao sto mu je, uostalom, i primopredaja 
Kosova NATO-u iUN napravila stete. Ali se zato vec sad moze tvrditi da je bezbednosni domet citavog 
poduhvata mali. 
Odred ne moze nikako da utice na licnu i zajednicku bezbednost preostalih nealbanskih zitelja 
Kosova.On se, nezavisno od volje svojih naredbodavaca, na Kosovo moze vratiti tek po odobrenju 
Saveta bezbednosti UN, odnosno stvarnih protektora, SAD i NATO -a. Svezi pokazatelji - nalazi i 
Izvestaju Medjunarodne krizne grupe, na primer - upozoravaju da je opcija nezavisnog Kosova kod 
njih vec - odavno? - na dnevnom redu. U prilog tome govori i odsusto predstavnika KFOR-a i UNMIK-a 
na predstavljanju odreda, jer bi ono, u varijanti saradnickog resavanja problema, bilo neophodno. 
Utoliko ovaj dogadjaj nije izasao iz lokalne - srpske i predizborne - ravni. 
Rec je, znaci, o jednostranom potezu vojnog vrha i njihovog vrhovnog komandanta. I ovog je puta 
javnost uskracena za saznanje o proceduri nastanka odluke. Nema javnih dokaza da su u ovom poslu 
ucestvovali savezna skupstina i/ili vlada u cijoj su nadleznosti odluke o ratu i miru, spoljnim i 
unutrasnjim poslovima SR Jugoslavije. Ne zna se, takodje, ni da li je formiranju odreda prethodila 
odluka Vrhovnog saveta odbrane. A ako jeste, da li je on odlucivao u punom sastavu. 
Vezbovnom promocijom Odreda potvrdjene su, nadasve, dve temeljne odrednice postkumanovskih 
procesa. to sto Kosmetski odred VJ ne moze svojevoljno da izvrsi namenjen mu zadatak potvdjuje 
ocitu cinjenicu da je Kosovo izvan svake nadleznosti srpskog rezima. Americko ignorisanje odreda i 
ponudjene pomoci jasno govori da ce o statusu Kosova, a time Srbije I SRJ, odlucivati SAD i NATO 
samii kada to budu oni hteli, a po meri sopstvenih strateskih potreba. 
Produzavanje kontrolisanog haosa ne Kosovu stoga je dokaz manjka volje,pa izlovolje, stranih 
umesaca, ali je jos vise dokaz male strteske vaznosti Kosova i Srbije/ SRJ. 
Sve to, dakako, nije ometalo rezim da nastavi politickui izbornu upotrebu Kosova. On ovim aktom 
pokusavada odrzi privid svhovitog delanja, mada je, usput, opovrgao brojne najave generala o 
skorom povratku VJ na Kosovo. U toj situaciji i generalimaje samo preostalo da ponudjenu priliku 
iskoriste za slanje pozdrava svom vrhovnom komandantu.  
Miroslav Hadzic ,,Vreme" 
 
Utorak 12. septembar 
ZESTOK VERBALNI OBRACUN IZMEDjU RADE TRAJKOVIC I HASIMA 
TACIJA 
Na danasnjem zasedanju PAVK-a u sedistu UNMIK-a u Pristini doslo je do vrlo dramaticnog verbalnog 
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obracuna izmedju predstavnika SNV KIM Dr. Rade Trajkovic i Hasima Tacija lidera PDK (Demokratske 
partije Kosova). Na samom pocetku sastanka kome su prisustvovali i najvisi predstavnici UNMIK-a 
Taci je vrlo zestoko optuzio Dr. Trajkovic i Ibrahima Rugovu da spremaju materijale protiv lidera bivse 
OVK koji ce biti predat Haskom Tribunalu. Taci je iskoristio priliku da napadne Ibrahima Rugovu kao 
"Milosevicevog coveka". Ovakva optuzivanja vec su postala redovna pojava u stampi bliskoj bivsoj 
OVK koja pokusava da unisti LDK optuzbama za saradnju sa Srbima kao i sve intenzivnijim politickim 
nasiljem.  
Taci, vidno nervozan, posebno je napao Radu Trajkovic rekavsi da "Kosovo nikada vise nece biti deo 
Srbije i da on to nece dozvoliti". Dr. Rada Trajkovic se upustila u diskusiju sa Tacijem i zestoka 
verbalna rasprava trajala je blizu sat vremena. Na poslednju Tacijevu opasku Trajkoviceva je izjavila 
da "o statusu Kosova nece odlucivati on niti ljudi slicni njemu koji su ucestvovali u ubijanju. O statusu 
ce razgovarati jedna demokratska Srbija koju priznaje i svet i demokratske snage medju Albancima. 
Status Kosova ce odrediti snaga i ubedljivost politickih, istorijskih i etnickih argumenata, a ne nasilje i 
teror." Nastavljajuci diskusiju Trajkoviceva je otvoreno rekla Taciju: "Vreme ljudi koji su oruzjem i 
smrcu odlucivali je proslost na Kosovu i Metohiji. Ubice kao ti nece odlucivati. Zasto se toliko bojis 
Haga?"  
U nastavku svoje diskusije Rada Trajkovic je napravila paralelu izmedju lidera bivse OVK i Milosevica 
koji su se izdigli silom i ekstremnim nacionalizmom i koji uporno zele da sacuvaju vlast i svoje 
ekonomske privilegije koje su u medjuvremenu stekli.  
"Nazalost na Balkanu narod u poslednje vreme prolazi kroz krizu svoje sopstvene svesti jer najobicnije 
ubice i kriminalci postaju heroji i idoli naroda i vrednuju se po tome koliko je Albanac ubio Srba ili 
Srbin Albanaca. Tako ti obicni kriminalci postaju idoli na osnovu broja glava oduzetih iz tudjeg naroda, 
ali vremenom takvi pocinjju da ubijaju i sopstveni narod, jer su oni ti koji smatraju da su merilo 
patriotizma", naglasila je Dr. Trajkovic. "Ovo je vidljivo ne samo sa albanske vec i sa srpske strane, 
sto poznajem iz iskustva poseldnjih deset godina. Pre deset godina Milosevic se izdigao na srpskoj 
zrtvi na Kosovu. Bio je jak i mocan jer je zaista imao gotovo ceo srpski narod iza sebe. Nakon 10 
godina Milosevic vise nema narod ali je i dalje mocan i opasan. Umesto naroda ima cetiri poluge vlasti 
- partijsku vojsku, policiju, finansije i klan kriminalaca koji cuvajuci njega cuvaju sami sebe. I sada taj 
covek odredjuje ko je koliki patriota i ono sto nije po njegovom merilu patriotizma mora da nestane. 
Upravo zato i Taci i Milosevic vladaju i zele da zadrze vlast na isti nacin, silom."  
Informativna sluzba SNV KiM 
 
Otkazan danasnji okrugli sto kosovskih Srba u Strpcu 
KFOR POMERIO SASTANAK ZA 17. SEPTEMBAR 
Beograd - Okrugli sto kosovskih Srba, koji je na incijativu Srpskog pokreta otpora i u organizaciji 
Regionalnog Srpskog nacionalnog veca za Strpce trebalo da se danas odrzi u Srpcu odlozen je za 
nedelju, 17. septembar. "Predstavnici kosovskih Srba iz centralnog Kosova, mada su uredno podneli 
zahtev nisu mogli da dobiju za danas pratnju Kfora, sa kojim je dogovoren novi termin, za nedelju", 
izjavio je za Danas Momcilo Trajkovic, predsednik SPOT. Na sastanku u Strpcu 17. septembra 
nastavice se dogovori kosovskih Srba o ujedinjavanju. - Jedna od tema bice i najavljeni savezni izbori 
na Kosovu i Metohiji. Posto Srpska nacionalna veca ne ucestvuju na izborima na Srpskom pokretu 
otpora je da pomogne oko organizovanja kontrole izbora, ucestvovanju u birackim odborima i cuvanju 
glasackih kutija. U centralnom Kosovu imamo oko 100 clanova za biracke odbore, prikupljamo 
potrebna dokumenta, a za kontrolu izbora pripremamo se i Strpcu, Kosovskom Pomoravlju i u 
severnom delu Kosova - rekao je Trajkovic. 
On je u ime organizatora (Srpskog pokreta otpora) i domacina (Regionalnog SNV Strpce) najavio da 
ce na okrugli sto koji bi u nedelju trebalo da se odrzi u Srpcu, biti pozvani svi oni koji su imali pozive i 
za danasnji otkazani sastanak: predstavnici SNV Kosovske Mitrovice, Regionalnog SNV za Centralno 
Kosovo i SNV Kosova i Metohije, na cijem celu je episkop rasko-prizrenski Artemije (Radosavljevic). 
Vladika Artemije izjavio je za Danas da on ne zna da je danas u Strpcu bio zakazan sastanak, niti da 
je otkazan, ali je naglasio da ce se "ako budu pozvani na sastanak u nedelju, predstavnici SNV Kosova 
i Metohije odazvati pozivu". 
 
U selu Vrbovac na Kosovu 
GRUPA SRBA NA NJIVI GADJANA TROMBLONSKIM PROJEKTILOM 
Vitina, Vrbovac - Grupa Srba iz sela Vrbovac kod Vitine na istoku Kosova, napadnuta je vatrenim 
oruzjem, dok je obavljala poljoprivredne radove na svojim imanjima, ali medju njima nema 
povredjenih. 
Kako su Beti preneli radio-amateri, pozivajuci se na srpske izvore u pokrajini, napad je izvrsen 

Page 6 of 14Poseta Americi Sreda

4.10.2007http://www.glaskim-html.proba/glasnik/brojevi/broj24.htm



prekjuce iz pravca sela Ravniste, protivpesadijskom troblonskom minom, na porodicu Bogislava 
Moskica. Projektil je eksplodirao dvadesetak metara od clanova porodice Moskic, koji su radili na njivi, 
u potoku, pa samo zahvaljujuci sto je zemljiste na mestu eksplozije bilo zakoseno, niko od Srba nije 
povredjen, navodi isti izvor. Moskici su potom prekinuli poljske radove i slucaj prijavili Kforu. 
U Ravnistu, selu susednom Vrbovcu, zivi iskljucivo albansko stanovnistvo. Radio-amateri podsecaju da 
je i prosle godine, na Srbe iz Vrbovca otvarana vatra prilikom obavljanja poloprivrednih radova, 
takodje iz pravca Ravnista. (Beta) 
 
Londonski Tajms o intervencijama srpske policije 
MUCENJE STUDENATA UKAZUJE NA PANIKU VLASTI 
London - Srpska policija je mucila sest studenata u najgoroj kampanji represije protiv opozicije 
Slobodanu Miloseviccu, dve sedmice pre predsednickih i lokalnih izbora, pise londonski dnevnik Tajms. 
Taj potez vlasti u Vladicinom Hanu list karakterise kao "potez koji izgleda da ukazuje na paniku u 
srpskom rukovodstvu" posto ankete sve vise sansi za pobedu daju opozicionom predsednickom 
kandidatu Vojislavu Kostunici. 
Novinar Tajmsa je detaljno opisao hvatanje i prebijanje aktivista Pokreta Otpor, od kojih je nekima 
morala da bude ukazana lekarska pomoc, kao i burnu reakciju lokalnog stanovnistva. Opsiran tekst o 
mucenju studenata zavrsava se informacijom o nastanku Pokreta Otpor i njegovim masovnim 
sirenjem u zahtevu za politickom promenom u zemlji, a navodi se da je Vlada Srbije osudila taj pokret 
kao teroristicku organizaciju i da su stotine njegovih aktivista uhapseni. (Beta) 
 
U VUCITRNU UBIJEN NOVINAR RILINDJE 
Pristina - Portparol Kfora, major Skot Slejton, potvrdio je juce da je u Vucitrnu ubijen novinar 
pristinskog dnevnika Rilindija Sefki Popova, kao i da je u Prizrenu bacen molotov koktel na kucu 
lokalnog aktiviste Demokratskog saveza Kosova. Preksinoc oko 23 sata u Vucitrnu, na novinara su 
pucale dve osobe, koje su kasnije pobegle, izjavio je portparol policije UN Ivan de Sant Foa. Prema 
navodima Kfora, na novinara je pucano nedaleko od kulturnog centra u Vucitrnu, nakon cega je 
izboden nozem. Popova je preminuo na putu do bolnice. (Beta, AFP) 
 
Sreda 13. septembar 
NAPAD NA DIREKTORA ODELjENjA ZA OBNOVU U PRISTINI 
Pristina - Direktor odeljenja za obnovu i razvoj u Pristini Redzep Luci (58) ubijen je u ponedeljak 
uvece u pristinskom naselju Dardanija. 
Portparol Unmika Suzan Manuel rekla je da su neidentifikovani napadaci preksinoc oko 19 casova ubili 
Lucija na stepenistu jedne zgrade, a potom pobegli "automobilom tamne boje". Policija Unmika, koja 
vodi istragu, saopstila je i da je Luci imao vise rana u predelu grudi i da za sada niko nije uhapsen. 
Luci, barem zvanicno, nije bio pripadnik nijedne politicke stranke. 
Kako javlja Beta, prema pisanju "Koha ditore", Luciju je preceno smrcu, posto je pre izvesnog 
vremena pokrenuo akciju rusenja nelegalno podignutih objekata, kao i zgrada koje ne odgovaraju 
vazecim standardima. Cak je i ekipa koja je trebalo da srusi hotel, dobijala pretnje usled cega su 15 
do 20 radnika vec prvog dana iz straha napustili taj posao. 
 
Nezgoda u juznom delu Kosovske Mitrovice 
ISCURELA KISELINA IZ FABRIKE BATERIJA 
Kosovska mitrovica (Beta) - Izvesna kolicina sumporne kiseline izlila se u utorak iz cevovoda u fabrici 
baterija, koja se nalazi u juznom, albanskom delu Kosovske Mitrovice, saopstio je Unmik. 
Portparol Unmika Majkl Kits rekao je da je situacija tokom popodneva bila pod kontrolom, ali da je 
kiselina nastavila da curi iz cevovoda koji vodi ka velikoj cisterni, kapaciteta oko 1.000 tona. 
Kits je istakao da se kiselina peskom i gipsom neutralise u posebno postavljenim koritima, dodajuci 
da, zbog slabog vetra, nema opasnosti po okolinu. Kits je dodao da je okolina fabrike baterija 
blokirana, kao i da su na terenu posebni timovi Unmika i Kfora. 
- Za sredu je bila planirana vezba delovanja u slicnim okolnostima, tako da smo, na srecu, bili 
spremniji nego inace. Vezba je, u medjuvremenu, otkazana - rekao je Kits. 
 
SRBI PRINUDJENI NA SAMOZASTITU 
Gnjilane (Tanjug) - Srbi u visenacionalnom selu Kmetovcu, istocno od Gnjilana, uveli su nocne straze 
posle najnovijih napada koje su izvrsili albanski pljackasi i banditi. Uvodjenjem straza, Srbi nadgledaju 
prilaze svom delu sela od blizu 100 kuca. Umesto vatrenog oruzja, oni sa sobom nose motke i vile. 
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RUGOVA POPULARAN, TACI NE 
Pristina (Beta) - Demokratski savez Kosova Ibrahima Rugove najpopularnija je politicka partija medju 
kosovskim Albancima, a daleko za njom sledi Demokratska partija Kosova Hasima Tacija, navodi se u 
ispitivanju javnog mnenja koje je obavila organizacija "Indeks Kosova" u saradnji sa Galupovim 
institutom. Za DSK se opredelilo cak 46 odsto ispitanika dok je Tacijeva DPK dobila poverenje samo 
15,8 odsto ispitanika. 
 
KANADJANI POMAZU OBRAZOVANJE NA KOSOVU 
Otava (Beta) - Kanada ce uputiti 6,7 miliona dolara pomoci za obrazovanje na Kosovu, saopstila je 
ministarka za medjunarodnu saradnju Marija Mina. Pomoc obuhvatiti program formiranja predavanja, 
usmerenih posebno na etnicku toleranciju, prava coveka i demokratiju. 
 
Cetvrtak 14. septembar 
Ministarstvo za odbranu Makedonije saopstava 
ORUZANI INCIDENTI NA GRANICI SA KOSOVOM 
Skoplje - Makedonsko Ministarstvo za odbranu saopstilo je juce da je prekjuce zabelezeno pet 
oruzanih incidenata izmedju makedonskih granicara i grupe ilegalaca kod karaule "Kodra Fura", na 
makedonsko-jugoslovenskoj granici prema Kosovu. 
Prema saopstenju Ministarstva, granicna patrola je prekjuce prepodne primetila oko 500 metara od 
karaule dva lica u blizini jednog stoga sa senom. Oni se nisu odazvali na poziv patrole da stanu i 
poceli su da beze. U tom momentu je "razmenjena vatra", ali su ta dva neidentifikovana lica, kojima 
se pridruzilo jos jedno, pobegli na kosovsku teritoriju, navodi se u saopstenju i dodaje da je granicna 
patrola na mestu gde su ta lica primecena pronasla municiju, dvogled, radio uredjaj i hranu. Kod iste 
karaule, prekjuce popodne, u dva navrata (u 18.55 i u 19.20) nepoznata lica su sa oko 500 metara sa 
kosovske teritorije otvorili vatru na karauli "Kodra Fura". 
Ministarstvo odbrane saopstava da je razmena vatre u oba slucaja bila kratka i da nema povredjenih 
granicara. U 19.45 sati, najverovatnije ista grupa, ponovo je pucala na karaulu i razmena vatre trajala 
je oko 15 minuta, navodi se u saopstenju. "Makedonska pogranicna patrola uzvratila je na vatru i 
nepoznata lica povukla su se u pravcu sela Debalde (SRJ). Oko 20.05 cula se snazna eksplozija, sto 
navodi na pretpostavku da su ta nepoznata lica naisla na minska polja", kaze se u saopstenju 
Ministarstva odbrane Makedonije. Juce popodne oko 16.00, u blizini istog mesta granicna patrola je u 
granicnom pojasu uhapsila i predala policiji sedmoro ljudi (sest drzavljana Makedonije i jedan sa 
Kosova) koji su ilegalno presli sa Kosova na makedonsku teritoriju. 
Iz izvora u MUP Makedonije se saznaje da se radi o svercerima cigareta koji nemaju veze sa oruzanim 
incidentima koji su se u ovom reonu dogadjale u toku jucerasnjeg dana. Ministarstvo odbrane je 
saopstilo da je juce povodom tih incidenata alarmirana i komanda KFOR u Pristini, kao i da je KFOR 
pojacao patrole na teritoriji Kosova, a u izvidjackim akcijama u toku jucerassnjeg dana ukljucio je i 
helikoptere. (Beta) 
 
KOSOVSKE NJIVE DO KRAJA GODINE BEZ MINA 
Berlin - Humanitarna organizacija "Ker - Nemacka" najavila je da ce do kraja godine neposredna 
okolina kosovskih sela i poljoprivredno zemiljiste biti ocisceni od mina. 
U saopstenju nemacke sekcije ove velike medjunarodne nevladine organizacije, izdatom juce u Bonu, 
istice se da je do sada od mina ocisceno 11.000 njiva i 300 kilometara puteva. Za sprovodjenje ovog 
programa "Ker" je od nemackog ministarstva inostranih poslova i slovenackog ogranka "Internesenel 
trast fanda" dobila 650.000 maraka. Do sada su saradnici organizacije "Ker" na Kosovu uklonili 528 
nagaznih mina, 200 antitenkovskih mina i 200 kasetnih bombi. Uklanjanje mina duz dva elekticna 
voda izmedju Makedonije i Kosova omogucilo je snabdevanje energijom koja pokriva 35 odsto 
potreba na Kosovu. (Beta) 
 
Bivsi lider kosovskih Srba Bosko Budimirovic 
PRICA O MILION GLASACA SA KOSOVA - OBICNA GLUPOST 
Kragujevac - Bosko Budimirovic, jedan od bivsih lidera Srpskog pokreta otpora iz Kosova Polja, koji od 
proslog leta zivi u Kragujevcu kao izbeglica, kaze da sumnja u valjanost birackih spiskova na kojima je 
evidentirano glasacko telo iz juzne pokrajine. Ovo tim pre sto je, prema evidenciji Savezne izborne 
komisije, u izbornim jedinicama Prokuplje i Vranje, kojima su pridodate i tri izborne jedinice sa 
Kosova, evidentirano nesto vise od milion i po biraca. 
U izjavi Prvom programu Radio Kragujevca, Budimirovic je ocenio da su izbori u juznoj pokrajini bili 
neregularni i pre deset godina, kada su Kosovo i Metohija stvarno bili u sastavu Srbije. 
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Pre deset godina krali su siptarske glasove, odnosno ne da su ih krali, nego su ih uzimali koliko im je 
bilo potrebno. Sada im treba mnogo vise, pa se plasim da ce izborne manipulacije biti jos vece. Ta 
prica o milion glasaca sa Kosova je obicna glupost, kada se zna da je tamo Srba, Crnogoraca i ostalog 
nealbanskog zivlja i u vreme SFRJ bilo svega oko 200.000 ili malo vise. Otkud se sada pominju 
milionske cifre, i sta to znaci da se glasanje organizuje u Vranju i Prokuplju, kad tamo nece moci da 
odu ni svi Srbi koji su ostali na Kosovu, a kamoli Albanci, konstatuje Budimirovic. 
On potom tvrdi da su izbori u "ovim nasim uslovima i jadnoj drzavi cista matematika, a socijalisti 
imaju dobre matematicare koji na tome rade, te postoji opravdana bojazan da ce i ovoga puta 
napraviti dobru racunicu za rezim". Budimirovic, inace, veruje da ce Srbi sa Kosova, bez obzira gde se 
trenutno nalaze, glasati za promene. 
Z. Radovanovic 
 
SKOPLjE IZVRSILO EKSTRADICIJU JUGOSLOVENSKOG SVERCERA DROGE 
ITALIJI 
Skoplje, 14. septembar 2000 - (Agence France Presse) Makedonski ministar unutrasnjih poslova 
izjavio je da su u sredu da su vlasti u Skoplju izrucile Italiji jugoslovenskog svercera droge, jednog od 
glavnih organizatora drogaskog kruga za sverc narkotika iz Turske u zapadnu Evropu. 
Ramadan Mema, koji je uhapsen u junu blizu Skoplja, predat je u utorak italijanskoj policiji na 
skopskom aerodromu, kaze se u saopstenju. 
Rim je 1997 objavio medjunarodnu poternicu za Memom, posto je u Milanu otkriveno 14 kg herojina 
koji je kupljen od njega. 
Posto je pobegao iz Italije, krio se u Turskoj, Bugarskoj, Albaniji i skandinavskim zemljama. 
 
Subota, 16. septembar 
KOSTUNICA - KOSOVO PO RECEPTU REPUBLIKE SRPSKE KRAJINE 
Beograd 16. septembar 2000. U intervjuu za radio Dojce Vele Kostunica je izjavio da ga je ,,bilo 
sramota od onog sto je video, ali nije iznenadjen onim sto se dogodilo u Mitrovici. " 
,,Bacajuci kamenice, konzerve i boce, galamila je mala, neobuzdana grupa ljudi, medju kojima je bilo 
dosta policajaca u civilu" rekao je Kostunica.  
,,Pozivam Milosevica da dodje na Kosovo i da pogleda u oci ovim ljudima: izbeglicama, ranjenicima, 
porodicama koje su izgubile svoje najdraze, velikom broju policajaca i vojnika koji su ubijeni u ovom 
ratu" rekao je Kostunica. 
,,Beskrupulozni Milosevic je spreman da uradi istu stvar na severnom Kosovu kao sto je uradio i u 
Krajini i to je ono moramo promeniti kroz ove izbore," zakljucio je Kostunica 
 
Ponedeljak, 18.septembar, Mond ocenjuje 
LOKALNI IZBORI PRETE DA SE IZRODE U VELIKO KRVOPROLICE 
Pariz - Medju politicarima i narodom na Kosovu vlada opsti strah da ce se oktobarski lokalni izbori 
pretvoriti u "veliko krvoprolice", pise pariski Mond, isticuci da je "predizborna kampanja obelezena 
obracunom medju Albancima". Mond primecuje da "dva glavna albanska politicka tabora u izbornoj 
bici - Tacijev i Rugovin - ne samo sto su daleko od toga da smiruju strasti, vec se obilato uzajamno 
vredjaju, posredstvom stampe". 
"Rezultat glasanja blizu milion kosovskih Albanaca bi trebalo da dovede do nove raspodele mesta u 
opstinskoj vlasti i, prema tome, i do preraspodele ekonomske moci", istice se u izvepstaju. "Imajuci u 
vidu takav razvoj prilika, mnogi se boje da ce okoncanje izbora izazvati veoma bolnu situaciju", pise 
Mond (Beta) 
 
Pismo Kneza Aleksandra (Pavla) Karadjordjevica Kostunici 
"ZELIM VAM DA USPETE" 
"Stigla mi je vest, da su Vas na mitingu u Kosovskoj Mitrovici napale pristalice Slobodana Milosevica i 
da ste bili ozledjeni. Delim sa Vama Vas bol i cestitam Vam na primerenoj oceni ovog nemilog 
dogadjaja. U potpunosti se slazem sa Vama, da postoji podudaran interes medjunarodne zajednice i 
Milosevica. I ja to poodavno tvrdim. Sasvim je ocigledno da se nasa Srbija nalazi u vrlo velikoj 
opasnosti. Sa najvecom paznjom pratim Vasu predizbornu kampanju, koju vodite sa mnogo ljubavi za 
Srbiju i sa verom da je moguc oporavak, da je izlaz moguce dosegnuti. 
Od svega srca Vam zelim da uspete, ne bi li Vasa pobeda oznacila kraj vladavine nihilista i 
upropastitelja nase voljene Otaddzbine. 
Siguran sam da je to nada vecine stanovnika Srbije, onih koji ce listom izaci na izbore i glasati za 
promene. Uveren sam da isto zeljno ceka i dijaspora, kojoj je uskraceno da glasa za smenu rezima", 
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zakljucuje knez Aleksandar, sin kneza Pavla Karadjordjevica u svom pismu upucenom lideru DOS iz 
Pariza. 
 
Peka Obradovic, clan IK u Prokuplju 
NA KOSOVU OKO 300 BIRACKIH MESTA 
Kursumlija (Beta) - Na Kosovu ce biti otvoreno skoro 300 biralista za predstojece savezne 
predsednicke i parlamentarne izbore u SR Jugoslaviji, izjavio je Peka Obradovic, clan Izborne komisije 
Izborne jedinice 24 Prokuplje u ime Socijaldemokratije. On je kazao da ce u Kosovskoj Mitrovici biti 
otvoreno 14 birackih mesta, u Podujevu 17, Vucitrnu devet, Srbici 16, Leposavicu 54, Zvecanu 12, 
Zubinom Potoku 13. U Peci ce biti otvoreno sedam birackih mesta, Prizrenu 28, Djakovici 16, Klini 36, 
Orahovcu devet, Decanima 18, Gori sest, Istoku 19 i u Suvoj Reci devet. 
Obradovi je rekao i da ce u opstini Kursumlija, na jugu Srbije, biti otvorena dv biracka mesta za 
izbeglice iz juzne srpske pokrajine. 
U okviru izborne jedinice 24 - Prokuplje, po jedno biracko mesto bice otvoreno i u opstinama 
Prokuplje i Merosina, u Aleksincu, koje ce pokrivati i opstinu Razanj, kao i u Doljevcu i Zitoradji. 
Peko Obradovic je rekao da mu je Izborna komisija jedinice 24, u koju je imenovan, zabranila ucesce 
u radu i da mu je, kako je kazao, receno da moze da dodje samo do portirnice i tamo preda materijal.
 
U Izbornoj jedinici Vranje i Prokuplje 
NA ALBANSKOM JEZIKU 600.000 LISTICA 
Beograd - Da je vlast uplasena od poraza i da uz pomoc svojih izbornih i drugih komisija zeli da krade, 
pa i preko vec spremljenih birackih spiskova, pokazuju i ova dva primera: 
- U IJ Vranje od ukupno 672.892 odstampanih izbornih listica - 275.000 odstampano je na albanskom 
jeziku. 
- U IJ Prokuplje od ukupno 839.600 odstampanih listica - 336.000 je na albanskom jeziku. Samo, 
dakle, u ove dve jedinice odstampano je vise od 600.000 listica na albanskom jeziku. Ko ce i kako 
glasati u ime Albanaca? Koliko jos ima drugih listica koje ovaj rezim moze ubacivati u svoje "corave 
kutije"?, pita se u jucerasnjem saopstenju DOS. 
 
Utorak, 19. septembar, Ko ce i kako glasati na Kosovu i Metohiji 
MANIPULACIJE SA SIPTARIMA 
Beograd - Vest da ce na Kosmetu biti otvoreno oko 300 glasackih mesta i da je u te svrhe 
odstampano i 600.000 listica na siptarskom jeziku nametnula je dva pitanja. 
Prvo je da li ce u sredinama u kojima od juna prosle godine nema Srba, a to su citava Metohija i 
Drenica, veci deo Kosova, Kosovskog Pomoravlja i prizrenskog kraja, biti omogucena kontrola izbora.
Drugo je ko ce i kako glasati u ime Siptara kada se zna da oni nisu izlazili na izbore u poslednjih deset 
godina, a da se cak 98 odsto njih na svom referendumu 1992. izjasnilo za samostalnu drzavu. 
Izvor " Glasa" blizak vladajucoj koaliciji rekao je da je u skladu sa Zakonom i demokratski stampati 
glasacke listice i na siptarskom jeziku jer su oni gradjani ove drzave. On racuna na glasove Siptara 
lojalnih drzavi Srbiji i precizira da ih ima tridesetak hiljada. Clanovi opozicionih partija, medjutim, u 
ovome vide novu priliku za manipulacije. 
Podsecamo da je biracko telo na Kosovu i Metohiji do rata brojalo 960.000 siptara i 115.000 Srba. 
Poslanik SPO u Skupstini Srbije Ninoslav Rajevic navodi da su na poslednjim izborima u peckom kraju, 
na primer, SPO i SRS osvojili vise od polovine srpskih glasova. Od 27.000 Srba za njih je glasalo 
18.500. U proseku, na svakom birackom mestu glasalo je desetak siptara. Da li ce i kako ovoga puta " 
glasati" videcemo. 
Lj. S. - P. P. 
 
LEKARI BEZ GRANICA ,, SVETI STEFAN'' NA KOSOVU I METOHIJI 
Ekipa lekara: 
Dr Vukadin Petrovic, Dr Gordana Kovacevic, Dr Nada Lazic i Aleksandar Milutinovic, medicinski 
tehnicar koji pripadaju udruzenju Lekara bez granica Srbije ,,Sveti Stefan" posetila je nekoliko srpskih 
enklava u Metohiji. Lekari su u poseti bili od 11. do 17. septembra i pri tome pregledali brojne 
pacijente: 
-u Gorazdevcu - 120 pacijenata; 
-u Velikoj Hoci -107 pacijenata; 
-u Orahovcu -125 pacijenata 
- u Banji - 43 pacijenta; 
u Suhom Grlu -36 pacijenata; 
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-u Cerkolezu - 27 pacijenata. 
Pre odlaska na Kosovo i Metohiju poklonili su se svetinjama u manastiru Sopocani. Pri poseti srpskim 
enklavama lekari su se poklonila i svetinjama u tim mestima - Peckoj Patrijarsiji, Goriocu, kao i 
crkvama u Velikoj Hoci, Orahovcu, Gorazdevcu, Banji, Suhom Grlu i Crkolezu. 
Po zavrsenim pregledima, lekari su obecali da ce i sledecu posetu doci za mesec dana sa lekovima koji 
su potrebni pregledanim pacijentima. 
Lekari isticu da im je pri organizovanju posete od velike pomoci bila Eparhija rasko-prizrenska i njena 
kancelarija u Beogradu, kao i bratstvo u Soposanima i sestrinstvo pecke patrijarsije. 
 
Olga Soti (79), najstarija novosadska otporasica  
SPREMNA SAM I DA DOBIJEM BATINE 
Uvek dodje jedan momenat, jedno vreme, kada covek mora nesto da ispolji i mozda da ucini nesto. 
Ja nisam jos nista ucinila. Ali, eto, opredelila sam se 
Regrutacija: Citala sam i slusala, ovde uhapseno ovoliko, uhvaceni sa lecima, te zabranjen skup 
otporasa... Razmislim i kazem sebi: pa oni nesto ipak rade, a ja u tome ne vidim nista za kaznjavanje. 
Onda u meni naraste neki prkos, raspitam se da li ja mogu u ovim godinama da se uclanim. Odredim 
se ja da se regrutujem, kako to ta mladez kaze, samo nisam znala da li ce prihvatiti osobe u ovim 
godinama. Dobijem dve regrutske liste, ispunim to i bila sam jako ponosna. Drugu sam dala mojoj 
prijateljici, nekoliko godina mladjoj od mene... A oni otporase nazivaju teroristima. I to je ono sto me 
uzasno pogadja. To su fina deca, ta mladez, i ja im se divim jer su oni jedini koji nesto rade. Ali ne 
rade teroristicke akcije. 
Godine: Ja sam najstarija otporasica. Ponosna sam na mojih 79 godina. Ako mogu jos, makar podrsku 
da dam toj mladezi i necemu sto treba da nas budi iz ovog beznadja u kojem danas zivimo, da 
krenemo nekim drugim zivotom - ja sam tu. Neki su sada saznali. Pa me recimo jedna gospodja pita 
neki dan: kako ste vi, Olga, otisli u taj Otpor... Pa kako, Olga... A ja kazem: lepo, regrutovala sam se, 
Zelela sam to. Sto da ne budem. Neka bude jedna vise. Uvek kazem, koliko nas vise ima, utoliko 
bolje. 
Nocna akcija: Dobijem ja od njih posle poziv i odem na sastanak. Deca su bila ljubazna, malo 
iznenadjena. Vidim ja tu su i te - kako ih zovu -otporne mame. One su ovde uvek uz svoju decu. 
Vidim i da su to pristojne gospodje, lepo se razgovaralo. Ali nisu sastanci za mene, znate, ja bas i ne 
cujem dobro a i dugo je to za mene... Ali, akcije - da. Posle mi je bilo zao sto sam ranije otisla, jer 
bas posle tog sastanka je bilo ono kada su majke Isle po uhapsenu decu u Indjiju. Isla bih i ja. 
Narocito mi se dopalo i ono kada su kraj Dunava, na strandu, deca pravila skulpture, pesnice u pesku. 
Tamo nisam pozvana, pa nisam Isla. Ali, dobijem poziv drugi put, tu i tu, tada i tada. I ja odem. Isli 
smo uvece, da lepimo plakate. Islo se disciplinovano, lepo, nije se larmalo, vikalo. Deca su lepila, mi 
smo im pomagale, cak smo i dobile neke male letke da i mi lepimo. Ali, samo na odredjena mesta. Jer 
su nam deca rekla kako treba da se ponasamo. I to je sve bilo divno. Ne vidim ja nista lose u tom 
Otporu. 
"Dezerterstvo": E, onda je stigla policija. Ja sam htela do kraja, ali, eto, nije ispalo do kraja. Ove 
gospodje mame su smatrale da mene treba nekako da zastite. Pa me jedna zgrabila pod ruku i 
milicioneru rekla: samo gospodju da metnem u taksi i ja se vracam. Ali, da znate samo, majkica je sa 
nama... A on nije nesto ni govorio, valjda se i zbunio. Odvojio je nekoliko mladica koji su 
disciplinovano cekali da budu odvedeni. Ona me zgrabila i, ajde, do taksija. Ajde, ajde... Jos je samo 
milicioneru rekla: ali da znate, ja cu se vratiti. A ja sam samo onako polako rekla: pa necu da idem, 
necu ja da budem dezerter. Jer, to bi bilo, ako begas sa lica mesta, iz svog nekog borbenog reda, 
onda si dezerter... Ali, ajde, ajde... Pa dobro ajde. Cerka je bila srecna sto sam dosla kuci. Jer se 
brinula da bih ja noc provela u policiji. Nisam se ja bojala. Jer sam smatrala da to nije nikakav 
prekrsaj i da oni apsolutno ne bi imali razloga da nas maltretiraju. A, sto bi mi uzeli podatke, pa neka 
uzmu... 
Iskustvo: A i ne bi mi bilo prvi put da sam bila u policiji, Cak sam bila i u zatvoru. Dobro, ima tome 
gotovo sezdesetak godina, onim nasim akcijama. Jeste, posle sam dobila Spomenicu '41. Mi smo 
tada, u te cetiri ratne godine, Isli protiv fasizma. Kao sto i ovo danas smatram nekom vrstom borbe 
celog naroda. Da ceo narod treba da ucestvuje u slamanju ovog u cemu zivimo. Da krenemo na bolji 
zivot. E, tako je bilo i onda. Ja nisam bila ni komunista, ni organizovana u toj njihovoj komunistickoj 
omladini. Nista. Nisam sa komunizmom imala nikakvog dodira. Ja sam se prenula 1941. kada su 
Nemci ulazili u Zemun, kada sam videla da moj otac ide u rat, da je ona jugoslovenska vojska 
kapitulirala posle 15 dana, kada su one nase svabe zemunske Isle da docekaju nemacku vojsku sa 
buketima i decom obucenom u ¨hitlerjugende¨... Bila sam mlada i sve me je to potaklo. Krenula sam 
kao patriota, a ne kao komunista. Ali, naravno, komunisti su preuzeli vodjstvo i oni su meni 
imponovali. Mi nismo onda ni znali za Tita, nista. Ali smo znali da Komunisticka partija predvodi to. I 

Page 11 of 14Poseta Americi Sreda

4.10.2007http://www.glaskim-html.proba/glasnik/brojevi/broj24.htm



tako je to krenulo... Imali smo razne akcije. Moj otac je imao metalsku radionicu, pa su nasi segrti 
pravili one siljke, pa smo mi onda bacali po ulicama da se kamioni nabodu. Letke - kao sto ova 
mladez sada lepi - bacali smo preko ograda u dvorista, bile su tu prizemljuse. Kupile smo prilog za 
partizane, spasavali iz bolnica, primali u kuce one sto se kriju. Tako je sve pocelo... 
Politika: Kada se rat zavrsio bila sam srecna. Presrecna sto smo preziveli. E, ali sada je nastupila nova 
era. Taj zanos, ti ideali... Prestala sam da budem aktivna, 1946. sam napustila partiju, povukla se. Jer 
taj otpor je meni divan dok traje borba. Tako i danas: kada bi se to zavrsilo jednog dana, ja ne bih 
imala vise interesovanja. Tako sam i tada mislila: nasa borba je zavrsena, sta ja imam vise da trazim. 
Dozivela sam da smo zivi, zelela sam da imam porodicu, da budem domacica. Politika me nije 
zanimala. 
Novi otpor: Prosle su decenije. A onda su opet dosle neke godine, doba koje su zvali 
anarholiberalizmom. Kada je grupa ljudi, na celu sa Nikezicem i Latinkom, i moj sada vec pokojni muz 
Pal Soti, kada su dosli u sukob sa Titom. Muz mi je bio takoreci penzioner, narodni heroj, bio je u 
Savetu federacije. Nije bio neki funkcioner, ali je doziveo da ga posle toliko godina iskljucuju iz 
partije. Zato sto je na jednom sastanku sa Titom imao malo drugaciji stav. Nije on postao neprijatelj 
ove zemlje, nije hteo nista lose ni Titu, ni ovoj zemlji. Jedino se nije slozio sa nekom politikom. E, ako 
je tako, ima da letis... E, to je kod mene ponovo izazvalo neki otpor. Pa sam stala zestoko na stranu 
liberala. I, dobro, bilo, pa proslo... A, sada je doslo opet vreme otporu... 
Opredeljenje: Uvek dodje jedan momenat, neko vreme, kada covek mora nesto da ispolji i mozda 
ucini nesto. Ja nisam nista ucinila. Ali, eto, opredelila sam se. I stala sam na tu stranu. A sad, kako 
bude. Kako njih budu tretirali, neka tretiraju i mene. Ja sam uz njih. Meni se Otpor dopada. Nisu se 
pokvarili. Nije zavladalo liderstvo, nemaju neke lidere koji ce da se bore za neke svoje pozicije. Ako 
oni mene budu zvali i nadalje, ako smatraju da im nisam teret, ja bih opet Isla, ako budu neke akcije. 
Bilo kakve. Bilo danju, bilo nocu. Pristupila sam Otporu zato sto postujem njihovu borbu. Jeste, rekla 
sam im, mozda ja ne mogu puno da pomognem, ali da sam spremna, ako treba, umesto njih da 
dobijem i batine. Smatram da svaki clan treba da da svoj doprinos. Pa, ako treba da budemo hapseni, 
tuceni, evo, tu sam i ja. Ja se toga ne bojim... 
PS: I jos da vam kazem... Sramota me je i da su ti stari borci i prvoborci koji su jos zivi - nema ih vise 
tako puno - da su se upisali i priklonili SPS-u. Umesto da pogledaju gde zive... 
Zuzana Serences 
 
DNEVNA SAOPSTENJA SRPSKOG NACIONALNOG VECA Kosova i Metohije  
Gracanica, 12. septembar 2000 
MINISTAR SPOLJNIH POSLOVA NORVESKE POSETIO GRACANICU 
Danas je manastir Gracanicu posetio norveski ministar spoljnih poslova Espen Bart Eide koji je o 
trenutnoj politickoj situaciji u Pokrajini razgovarao sa protosindjelom Savom, Dusanom Risticem i 
Draganom Velicem, predstavnicima SNV KIM. Clanovi veca su norveskom ministru izneli citav niz 
pokazatelja da se situacija na Kosovu znacajnije ne popravlja upravo zato sto ne postoji dovoljno 
resenosti medjunarodne zajednice da se suprotstavi teroristima koji su svoj ratni plen 
institucionalizovali preko kontrole lokalne vlasti i ekonomije i sada sprovode etnicki i politicki teror 
kako protiv Srba tako i protiv umerenijih Albanaca kako bi sacuvali svoje polozaje. Posebno je 
razgovarano o potrebi da se preduzmu konkretnije mere za zastitu Srba na podrucju Kosova Polja i 
Obilica gde je rasporedjen norveski kontingent. Na insistiranje vladike Artemija vec su pojacane 
patrole i punktovi ali situacija i dalje ostaje veoma teska jer je sve veci pritisak Albanaca na Srbe da 
prodaju svoju imovinu i sele se iz ovih donedavno gotovo potpuno srpskih sredina. 
 
ZABRINUTOST POVODOM PISANJA LONDONSKOG OBSERVERA 
SNV KIM je ozbiljno zabrinuto zbog pisanja londonskog Observera 10. septembra gde Nicholas Njood 
reporter iz Pristine iznosi smelu tvrdnju da americki zvanicnici na Kosovu sakrivaju dokazni materijal o 
krivnicnoj odgovornosti jednog od lidera Ramusa Haradinaja. Po tvrdjenju Observera, Haradinaj je bio 
jedan od najvaznijih saradnika americke obavestajne sluzbe na Kosovu u toku rata. Na Kosovu je 
javna tajna da se sve vise raspiruje i oruzani sukob izmedju bivsih ratnih drugova OVK i FARK (koji su 
verni Ibrahimu Rugovi). Po svedocenju jednog od ratnih vodja FARK-a i bivseg oficira JNA, Tahira 
Zemaja (objavljeno u vise nastavaka u listu Bota Sot) predstavnici FARK-a i Rugovine partije LDK 
imaju znacajne dokaze o odgovornosti Ramusa Haradinaja za citav niz ubistava i zlocina ne samo nad 
Srbima i Romima vec i mnogim Albancima. Upravo je nedavni sukob Haradinaja i klana Musaj kod 
Decana, u kome je Haradinaj ranjen i prebacen potom u americku bolnicu u Nemackoj, jasan 
pokazatelj da se sukob nastavlja. Na PSK-u su predstavnici LDK vec vise puta otvoreno optuzili 
Haradinaja, inace jednog od glavnih favorita na predstojecim izborima, da sa svojim bratom Dautom i 
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ostalim clanovima svog klana organizuje prostituciju, trgovinu drogom i vrsi niz zlocina na podrucju 
Metohije. Haradinaj je nedavno boravio u Vasingtonu na poziv americke administracije, sto je 
medjunarodna stampa kritikovala u jednom od prethodnih brojeva. Ukoliko se zaista dokaze da 
americka administracija prikriva dokaze o zlocinima lidera OVK to bi moglo da ima vrlo ozbiljne 
posledice za ceo politicki proces na Balkanu, pogotovo za sadasnju americku administraciju 
 
OBNOVLJEN SUDSKI PROCES NAPADACIMA NA SVESTENIKA KOJICA 
Albancima koji su izvrsili oruzani napad na svestenika Dragana Kojica i dvojicu bogoslova u julu 
mesecu bice obnovljen sudski proces zahvaljujuci intervenciji koju je ulozio vladika Artemije i SNV 
KIM. Naime albanske sudije su vec sprovele jedan montiran proces gde Srbi cak nisu bili ni pozvani da 
svedoce, tako da su se napadaci vec nasli na slobodi i danas slobodno setaju Vitinom. Na zahtev SNV 
g. Kusner je imenovao medjunarodnog tuzioca Mihaila Hartmana koji ce sam licno voditi ovaj spor i 
krivce za ovaj teroristicki napad privesti licu pravde. Srbi su vec u svedocenjima potvrdili da se radi o 
napadacima koji su iz vatrenog oruzja ranili svestenika i dvojicu njegovih saputnika. Napadaci su 
odmah nakon napada uhapseni i iz americkog KFOR-a SNV je dobio poverljivu informaciju da je rec o 
ljudima koji su bili aktivni ucesnici Tacijeve OVK u vitinskom kraju i clanovi ozloglasene Vojne policije 
(PU) koja je u crnim uniformama sprovodila etnicko ciscenje i likvidaciju Srba. SNV KIM ce i ubuduce 
traziti da se angazuju u ovavkim slucajevima medjunarodne sudije buduci da su albanske sudije 
najvecim delom potplacene ili su pod pretnjom ako osude ijednog svog sunarodnika, posebno clana 
bivse OVK koja jos izaziva strah i trepet na Kosovu i Metohiji. 
 
Gracanica, 16. septembar 2000 
EPISKOP ARTEMIJE RAZGOVARAO SA BERNARDOM KUSNEROM 
Danas je u manastiru Gracanica Episkop Artemije razgovarao sa sefom Misije UN na Kosovu Dr. 
Bernardom Kusnerom i njegovim saradnicima. Glavna tema razogovora bila je trenutna situacija na 
Kosovu i Metohiju u svetlu predstojecih saveznih jugoslovenskih i lokalnih kosovskih izbora. Stav SNV 
KiM ostaje da ni za jedne ni za druge izbore nisu stvoreni uslovi kako bi na njima slobodno ucestvovali 
i izrazili politicku volju kosovski Srbi. Nazalost izbori na Kosovu sve vise postaju povod sve 
intenzivnijem nasilju, narocito izmedju albanskih politickih grupa, rekao je Episkop Artemije. SNV KIM 
se slaze sa stavom prema saveznim izborima koji je zauzeo UNMIK. Buduci da je Kosovo po Rezoluciji 
1244 sastavni deo SRJ niko ne moze gradjanima te drzave zabraniti da izadju na izbore ali buduci da 
je rec o izborima na kojima ce beogradski rezim pokusati jos jednom da napravi izbornu kradju na 
Kosovu takvi izbori na teritoriji pokrajine ne mogu biti pokazatelj stvarne politicke volje gradjana. 
U nastavku razgovora posebno su razmatrane teme poboljsanja bezbednosti za srspki narod narocito 
u ugrozenim enklavama Lipljana i Obilica. Episkop Artemije je jos jednom naglasio da potpisani 
Sporazum o razumevanju predstavlja zvanicnu obavezu medjunarodne zajednice i da treba ubrzati 
proces povratka prognanika i angazovanja veceg broja Srba u okviru kosovske policije. Posebno je od 
znacaja da se intenzivira proces formiranja lokalnih kancelarija za Srbe buduci da ne postoje 
bezbednosni uslovi za srpske predstavnike da se slobodno ukljuce u opstinske strukture u kojima 
dominiraju Albanci. 
 
SNV KIM NAJOSTRIJE OSUDJUJE POKUSAJ KIDNAPOVANJA NOVINARA 
SLOBODNE EVROPE BOJANA BOZOVICA 
Samo jedan dan nakon objavljenog komentara povodom verbalnog sukoba Dr. Rade Trajkovic i 
Hasima Tacija na sednici PAVK-a, nepoznati napadaci pokusali su da kidnapuju novinara Bojana 
Bozovica, reportera medjunarodnog radija Slobodna Evropa. U cetvrtak, 14. septembra Bozovic je 
krenuo svojim automobilom bez licne pratnje magistralnim putem od Pristine prema Mitrovici kako bi 
izvestavao povodom posete predsednickog kandidata DOS-a Dr. Vojislava Kostunice. Nedaleko od 
Vucitrna vozilo marke foklsvagen bele boje pocelo je da pretice Bozovicev automobil gurajuci ga u 
stranu puta. Kada je Bozovic zaustavio vozilo dvojica Albanaca su izasla iz svojih kola i poceli da silom 
izvlace Bozovica iz njegovog vozila. Na svu srecu u tom trenutku naislo je vozilo UNMIK-a u kome je 
bila Dr. Rada Trajkovic, clan PAVK-a i predstavnik SNV KIM koja je takodje isla u istom pravcu. 
Obezbedjenje UNMIK-a odmah je reagovalo, zaustavilo saobracaj i na licu mesta zestoko pretuklo 
dvojicu Albanaca koji su maltretirali Bozovica. Buduci da nije bilo sigurno dalje zadrzavanje na putu 
vozila sa Trajkovicevom i Bozovicem su uz pratnju specijalaca UN policije odmah nastavili put prema 
Mitrovici dok su napadaci pobegli sa lica mesta. 
SNV KIM ovaj napad najostrije osudjuje buduci da je rec o klasicnom pokusaju kidnapovanja jednog 
nezavisnog novinara samo zato sto je otvoreno izvestavao o teroru koji sprovode ekstremni Albanci. 
Bozovic je dan pre ovog dogadjaja dobio poverljivu informaciju iz Pristine da ga Tacijevi ljudi prate i 
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da bude oprezan. Samo pre nekoliko dana kidnapovan je novinar Marjan Melanesi u Pristini (iz 
mesovitog srpsko-albanskog braka) i medjunarodna policija jos nije nista saznala o njegovoj sudbini. 
Napadi na novinare, politicare, ugledne gradjane Srbe i demokratski orijentisane Albance sve su cesca 
pojava pred izbore na kojima ekstremne albanske snage mogu da se suoce sa gubitkom politicke 
moci koju su stekle nasiljem i terorom nakon zavrsetka rata. 
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